

Skolebestyrelsesmøde den 30. januar 2023 kl. 17:00– 19:00**Facilitator: Marie-Claire, Referent: Henriette**

Sted: Det nye ungeområde i kælderen i gammel bygning

Deltagere:

Forældrerepræsentanter: Marie-Claire Mørdrup Schat, Rikke Bille, Kjeld Rune Jensen, Mikkel Ulfeldt Hede, Søren Melcher, Michael Schrøder, Mikkel Korsgaard Vendelboe,

Afbud:

Suppleanter: Mikael Bay Hansen, Jesper Melcher

Elevrepræsentanter: Mille Spellerberg, Ivy Perez Storm-Jørgensen

Personalerepræsentanter: Thomas Jensen, Christina Flintholm

Skoleledelse: Martin Hodel, Martin Gorm Pedersen og Lisbeth Jensen

Emne	Hvad skal vi udrette	Proces (ansvarlig)	Tid	Beslutning
1. Godkendelse af referat og dagsorden	Godkende		17:05	godkendt
2. Nyt fra elevrådet	Lytte		17:10	<p>Elevrådet har besluttet, at temaet for årets udskolingsfest i "Rave". Der bestilles sodavand, chips og slik. I klassen spørges der til, om der skal kunne købes klippekort, eller om man skal købe over mobilepay. Skolebal for udskoling er d.23/2 fra kl.19-22.30. Dagen efter kommer der en teatergruppe: Contact, som laver en dialogworkshop omkring holdningen til brug af rusmidler.</p> <p>Skolebal for mellemtrinnet er torsdag d.9/2 fra kl.18-20</p> <p>Indskoling: fastelavnsfest d.21/2.</p>
3. Opfølgning på trivsel og fagligt niveau	Generel status		17:15	<p>Flere børn og unge mistrives, -det ses også på LC. Vi har mange sager, som skal håndteres, både i fht. Forældre og i fht. Samarbejde fx med PPR.</p> <p>Grundet sygdom har vi pt. ingen psykolog på skolen. Der er ansat en ny med start 1/3-23. Derfor prioriteres det relationelle højt i den pædagogiske praksis.</p> <p>Skolebestyrelsen spørger til, hvordan de kan bakke op i fht. PPR situationen.</p> <p>En god ide at være nysgerrig på PPR-ressourcen i fht. Etableringen af de nye mellemformer. Herunder hvorvidt ressourcerne fordeles i forhold til den aktuelle børnegruppe på den enkelte skole.</p>

				<p>Fagligt: de seneste år har skolen præsteret godt fagligt. Den udvikling ser vi ikke nødvendigvis ind i i dette skoleår. Bla. fordi en del børn på 9.årgang har specialpædagogiske behov og bl.a. har gået i T-sporet eller kommer fra tidligere læsekurser.</p> <p>Det kan betyde, at karaktergennemsnittet kan være dalende fremadrettet.</p> <p>Lisbeth: Vigtigt at adressere den store besparelse på SFOen fra næste år. Hvad skal SFOen ikke prioritere?</p>
4. Status på mellemformer	Info og dialog	Hvor langt er vi på skolen ift. etableringen af mellemformerne. Vi samler tråden op fra dialogmødet i rådhusets festsal i oktober	17.20	<p>Vi skal etablere mellemformer fra skoleåret 23/24. MH+HL skal på studietur til Svendborg for at få indblik i, hvordan man arbejder med mellemformer der. En mellemformsgruppe kan bestå af: 7+ 1 elev (7 visiterede + en elev internt)</p> <p>Personale: 2,25 pr. gruppe.</p> <p>Pt. ingen elever der visiteres tilbage fra Nordens plads til en mellemform.</p> <p>Bestyrelsen ønsker at høre mere om, hvordan LC tænker mellemformer. Det sættes på dagsordenen til næste møde.</p>
5. Meddelelsesbogen	Info og dialog	Status fra arbejdsgruppen ift. arbejdet omkring principperne for meddelelsesbogen	17:35	<p>Der er en igangværende proces i arbejdsgruppe, hvor flere forhold er drøftet herunder fokusområder, skole/hjem, dynamisk dokument, fagfagligt fokus osv.</p> <p>Rikke: ønsker højere grad af forældreinvolvering i forhold til at definere rammerne, herunder principperne for skole/hjem som bagtæppe for udarbejdelse af meddelelsesbogen.</p> <p>TR: bekymring for at meddelelsesbogen bliver nye elevplaner i omfang.</p> <p>HL: behov for tid til at arbejde med udviklingen af med.bogen internt, så personalet føler sig inddraget i processen.</p> <p>Skolebestyrelsen: Behov for at understrege at med.bog er et dialogisk værktøj i samarbejdet mellem skole og hjem.</p>
6. Bestyrelsens årsmøde for forældre	Dialog og planlægning	Sidste år afholdt bestyrelsen et meget besøgt forældrearrangement for alle forældre med temaet digital dannelse. Det ønskes at gentage dette i år.	18:00	<p>Bestyrelsen ønsker at gentage succes med at afholde årsmøde og invitere en relevant foredragsholder. Temaet kunne være: dialog/kommunikation.</p> <p>Måske to oplæg, ét for de mindste børns forældre og ét for de ældste børns forældre.</p> <p>Kom gerne med input til arb.gruppe som består af Marie-Claire og Rikke.</p>
7. Kontaktforældre	Dialog	Princip for kontaktforældre i forlængelse af morgenmødet med kontaktforældrene i oktober.	18:15	<p>God oplevelse med morgenmødet i efteråret. Gerne flere af disse møder i løbet af året.</p> <p>Bestyrelsen skal udarbejde principper for det at være kontaktforælder, så man klædes godt på at påtage sig rollen. Principperne skal laves i løbet af foråret.</p>

8. Forældreinitiere t trivselsarbejde i klasserne	Dialog	Hvordan støtter bestyrelsen og skolen op om et godt forældretrivselsarbejde	18:30	Forslag om at skolebestyrelsen sætter en ramme for de sociale aktiviteter i klasserne for at forældre ikke føler sig pressede i at skulle leve op til forventninger til deltagelse. forslag: at der afsættes mere tid til at drøfte punktet på forældremøderne. AKT-vejleder har lavet oplæg om inkluderende forældrefællesskaber. Kunne dette oplæg strømlines og bruges som en ramme for gode aftaler ved forældremøder? Kunne AKT's anbefalinger skrives i et velkomstbrev?
9. Økonomi - årsregnskab	Kort information		18:50	Dispositionsbegrænsning svarende til ca 700.000. Vi har arbejdet hen mod "kun" at ramme et underskud på 200.000 på skolesiden. Samtidig har SFOen haft et overskud, som har kunnet dække underskuddet, og derfor kommer vi ca ud med et nul i årsregnskabet. Generelt er økonomien sund også det kommende år. Det kommende år vil vores dispositionsbegrænsning være på 1%.
10. Nyt, Meddelelser			18:55	
11. Næste møde	Torsdag 23. marts 2023 fra 17-19			
12. Under strengen				I dag er der et punkt på undervisningsudvalgets møde vedr. et merforbrug på det specialpædagogiske område. Skolerne skal således finde de penge, som mangler her og nu. I skolelederkredsen er vi bedt om at indkalde til ekstraordinært skolebestyrelsesmøde online mhp at lave et høringssvar på besparelsen og de forslag, der er fremlagt i forhold til at finde denne besparelse, som svarer til 3 mio. Der efterspørges status vedr. karamelsag. Sagen undersøges og tages op på kommende møde